
Grønlandsudvalget har den 17. marts 2010 stillet følgende spørgsmål nr. 24 
(Alm. del) til indenrigs og sundhedsministeren, som hermed besvares endeligt. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Line Barfod (EL).

Spørgsmål nr. 24:
”Vil ministeren oplyse, hvordan det i forbindelse med undersøgelsen af befolk-
ningen i Thuleområdet afklares, om de pågældende har spist fisk/dyr/planter 
fra steder, hvor der er risiko for stråling, når det ikke indgår i spørgeskemaet?”

Svar:
Jeg har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet nedenstående udta-
lelse fra Det Grønlandske Selvstyre, der er ansvarlig for gennemførelsen af
befolkningsundersøgelsen. Jeg kan henholde mig til Selvstyrets udtalelse:

”Spørgeskemaet indeholder spørgsmål om aktuelt forbrug af 24 lokale og 44 
importerede fødevarer. Det anses ikke for realistisk at spørge om forbrug til-
bage til 1968 og ej heller ikke om lokaliteterne for fangst af de pågældende dyr 
og fisk, der for de flestes vedkommende desuden færdes vidt omkring i havet.”

Med venlig hilsen
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